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افزايش قيمت تمام شده 

توليد مرغ
از  برخي  گفت:  مسئول  مقام  يک 
در  خود  وظايف  انجام  در  که  دستگاه ها 
جا  دنبال  به  دارند،  قصور  نهاده ها  تأمين 
انداختن اين موضوع هستند که 100 درصد 
نهاده هاي دامي با ارز دولتي تامين مي شود.

مرغداران  سراسري  کانون  رئيس  نايب 
از  يکي  اظهارات  به  واکنش  در  گوشتي 
قيمت  اينکه  خصوص  در  دولتي  مسئولان 
تمام شده هر کيلو گرم مرغ زنده 10,500 
هر  شده  تمام  قيمت  گفت:  است،  تومان 
مرغداري  واحدهاي  در  زنده  مرغ  گرم  کيلو 
از  بيش  توليد  مؤلفه هاي  قيمت  به  توجه  با 
که  کساني  است.بنابراين  تومان   14,500
نرخ  و  مصوب  قيمت  بودن  منطقي  ادعاي 
10500 توماني کارگروه تنظيم بازار را دارند 
قيمت هاي  نهاده ها،  اسفناک  شرايط  از  يا 
ناتواني  و  ندارند  خبر  بازار  در  آن  بالاي 
جهاد  وزارت  و  خود  مديريت  تحت  دستگاه 
اطلاع اند  بي  شده،  ايجاد  بحران  حل  براي 
نرخ  به  نهاده ها  تأمين  عدم  از  اطلاع  با  يا 
مصوب و شرايط موجود، براي گمراهي مردم 
و دستگاه هاي نظارتي عوام فريبي مي کنند.
اين  اقدامات  کرد:  تصريح  مسئول  مقام  اين 
مسئولان در سالي که مزين به سال جهش 
توليد است قطعاً مزيت توليد را به بحران و 

چالشي بزرگ تبديل خواهد کرد.
صنفي  انجمن  کانون  رئيس  نايب 
از  برخي  گفت:  کشور  گوشتي  مرغداران 
دستگاه ها که در انجام وظايف خود در تأمين 
بر  دارند،  واضح  و  آشکار  قصوري  نهاده ها 
خلاف واقعيات موجود به دنبال جا انداختن 
اين موضوع هستند که 100 درصد نهاده هاي 
توليد با ارز 4200 توماني تأمين مي شود در 
حالي که کمتر از 30 درصد نهاده ها با نرخ 

مصوب به دست مرغداران مي رسد.
اسدالله نژاد تصريح کرد: در حال حاضر 
يک  قيمت  از  سويا  کيلوگرم  يک  قيمت 
در  است  بالاتر  بازار  در  زنده  مرغ  کيلوگرم 
کيلوگرم  نيم  و   4 مرغ  قطعه  حالي که يک 
نهاده مصرف مي کند ضمن اينکه نرخ واکسن 
و دارو نيز در قيمت تمام شده نقش بسزايي 
دارد و قيمت اين محصولات هم از تاريخي 
کرده  اعلام  را  مرغ  مصوبه  قيمت  دولت  که 

تاکنون، چندين برابر شده است.
وي تعيين قيمت محصول را با استناد 
به مصوبه اي که بر روي کاغذ کارگروه تنظيم 
اقدامي غير  ندارد،  اجرا  قابليت  و  بازار است 
منطقي خواند و اظهار داشت: اميدوار هستيم 
در  وزارت صمت  بويژه  مسئول  دستگاه هاي 
انجام وظايف و تصميم گيري هاي خود دقت 
اين همه در  تا توليدکنندگان  بيشتري کند 

تنگنا قرار نگيرند و توليد از بين نرود.

کارگران و کارکنان چادرملو 
سهامدار شرکتي تازه تاسيس 

مي شوند
وصنعتي  معدني  شرکت  عامل  مدير 
مديران  با  خود  هفتگي  جلسه  در  چادرملو 
معدني چادرملو  ارشد مجتمع  و سرپرستان 
گفت: يکي از اهداف مديريت چادرملو علاوه 
بر افزايش راندمان و بهره وري توليد و تداوم 
طرح هاي توسعه خود، تامين هزينه زندگي 
و اينده نگري براي تمامي پرسنل شاغل در 

اين شرکت و زير مجموعه هاي آن است.
طرح  کردم  اعلام  ديروز  افزود  وي 
ساخت مسکن براي کارگران و کارکنان را در 
دو شهرستان اردکان و بهاباد در دستور کار 
داريم و امروز هم با افتخار اعلام ميکنم طرح 
نگري  اينده  و  زايي  درآمد  براي  را  ديگري 
قرارداده  کار  دستور  در  کارگران  و  کارکنان 
نظر  در  منظور  همين  به   : گفت  وي   . ايم 
مشارکت  با  خاص  سهامي  شرکت  داريم 
کارگران  تمامي  و  مجموعه  زير  شرکتهاي 
همه  و  کنيم  تاسيس  چادرملو  کارکنان  و 
پرسنل به نسبت مشارکت در امر توليد مي 
توانند سهامدار آن شوند. مهندس تقي زاده 
تداوم  بر  علاوه  تواند  مي  اقدام  اين   : افزود 
شرکت،  ورشد  توسعه  روند  به  بخشيدن 
تضميني براي درآمدزايي و رفاه پرسنل نيز 
در  کرد  تصريح  عامل چادرملو  مدير   . باشد 
شرکت  اين  فعاليت  شروع  براي  گام  اولين 
فني و مهندسي، با حمايت چادرملو، عمليات 
بهره برداري و فرآوري سنگ اهن از معادن 
کوچک را به اين شرکت واگذار مي نماييم .

کتابچه عملکرد و اهداف 
ايمپاسکو منتشر شد

کتابچه عملکرد و اهداف شرکت تهيه و 
توليد مواد معدني ايران با نگاهي به اقدامات 
سال 1398 و برنامه هاي آينده اين شرکت 

منتشر شد.
در  ايمپاسکو  اهداف  و  عملکرد  کتابچه 
اقدامات  به  نگاهي  با  و 71 صفحه  7 بخش 
شرکت  اين  آتي  هاي  برنامه  و   1398 سال 

تهيه شده است.
کتابچه عملکرد و اهداف شرکت تههي 
و توليد مواد معدني ايران در ابتدا به جايگاه 
کشور،  معدن  و  صنعت  بخش  در  ايمپاسکو 
انداز و ارزش ها، استراتژي  ماموريت، چشم 
هاي کلان و دستاوردها در تحقق استراتژي 

ها در سال هاي 97 تا 98 مي پردازد.
گزارش  اين  ديگر  هاي  بخش  در 
و  آموزش  توسعه،  ايمني،  و  توليد  اکتشاف، 
پژوهش، جذب سرمايه گذار )برون سپاري( 
و در پايان راهبردها و برنامه هاي سال 99 

مورد بررسي قرار مي گيرد.
براي مشاهده اين گزارش فايل پيوست 
.gov.impasco.www//:http اينجا  از  را 
/09/2020/uploads /content-wp/ir
-Web-2020-Booklet-IMPASCO

pdf.S1-Version دانلود نماييد.

به کارگيري ريل ملي در 
خطوط ريلي، افتخاري براي 

صنعت کشور
شهرسازي  و  راه  وزارت  گفت:  اسلامي 
و  کارگيري  به  خصوص  در  که  هايي  قول  به 
استفاده از ريل ملي داده عمل نمود و هم اکنون 
ريل توليدي ذوب آهن اصفهان در خطوط ريلي 
قرار مي گيرد.محمد  برداري  بهره  مورد  کشور 
اسلامي وزير راه و شهرسازي در حاشيه آيين 
گشايش بيستمين نمايشگاه صنعت ساختمان 
تهران سپاس ويژه از همت کارگران و مديران 
رشد  جهت  در  اصفهان  ذوب آهن  سختکوش 
و توسعه صنعت کشور گفت: يکي از افتخارات 
توليدي و صنعتي در کشور توليد ريل ملي توسط 
پولادمردان ذوب آهن اصفهان است و وزارت راه و 
شهرسازي نيز بر اساس رسالت خود به قول هايي 
که در خصوص به کارگيري و استفاده از ريل ملي 
داده عمل نمود و هم اکنون ريل توليدي ذوب آهن 
اصفهان در خطوط ريلي کشور مورد بهره برداري 
قرار مي گيرد .وي گفت: اميدواريم کارشناسان و 
متخصصين ذوب آهن اصفهان همچون گذشته 
همت خود را در جهت توليد بيشتر ريل ملي و 
تامين نياز  کشور به اين محصول به کار گيرند. 
و  ساختمان ها  مقاوم سازي  همچنين  اسلامي 
بهره گيري از تکنولوژي روز دنيا و خارج شدن 
از شيوه هاي سنتي در اين زمينه را مهم دانست 
و افزود: بهينه سازي در ساختمان و به کارگيري 
مصالح استاندارد و حرکت به سمت تکنولوژي هاي 
است. ضرورت  يک  ساختمان سازي  در  جديد 

وي همچنين با اشاره به افزايش قيمت مسکن 
در ماه هاي اخير گفت: قيمت مسکن متاثر از 
بازارهاي موازي است که اميدواريم فرايند التهابي 
که هم اکنون در بخش مسکن حاکم شده است 
با خويشتنداري مردم کاهش يافته و به آرامش 

تبديل گردد.

پرداخت مشوق هاي صادراتي 
منوط به بازگشت ارز حاصل از 

صادرات شد
مديرکل توسعه خدمات بازرگاني سازمان 
توسعه تجارت ايران گفت: پرداخت مشوق هاي 
صادراتي به صادرکنندگان منوط به بازگشت ارز 
حاصل از صادرات است.»احسان قمري«  با تاکيد 
بر لزوم بازگشت ارز حاصل از صادرات افزود: اگر 
ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصادي کشور 
بازنگردد واردات کشور به ويژه تامين مواد اوليه 
مورد نياز بخش توليد متاثر خواهد شد.مديرکل 
توسعه خدمات بازرگاني سازمان توسعه تجارت 
ايران در مورد مشوق هاي صادراتي تصريح کرد: 
در بودجه امسال پرداخت مشوق هاي صادراتي 
به صادرکنندگان منوط به بازگشت ارز حاصل از 
صادرات شده است بنابراين تخصيص مشوق هاي 
صادراتي با اولويت بازگشت ارز حاصل از صادرات 
است.وي ادامه داد: بر اين اساس صادرکنندگاني 
که نسبت به رفع تعهد ارزي اقدام کنند و ارز 
حاصل از صادرات را به کشور بازگردانند با دادن 
مشوق هاي صادراتي، مورد تشويق سازمان توسعه 

تجارت قرار خواهند گرفت.

 فعال سازي و توسعه 
معادن کوچک مقياس راور، 

زرند و کوهبنان
جلسه بررسي و برنامه ريزي براي فعال 
يافته  توسعه  کمتر  مناطق  در  معادن  سازي 
کرمان  زرند  کوهبنان،  راور،  هاي  شهرستان 
با حضور رييس و معاون امور معادن سازمان 
استان کرمان، مدير  صنعت، معدن و تجارت 
توسعه  و  سازي  فعال  احيا،  طرح  اجرايي 
مجتمع  مدير  و  مقياس  کوچک  معادن 
طرح  دفتر  محل  در  اکتشافي  طرح هاي 
هدف  با  شده  اتخاذ  شد.تصميمات  برگزار 
و  معدني  محصولات  در  افزوده  ارزش  ايجاد 
احداث واحدهاي فرآوري بر مبناي برنامه هاي 
اجرايي شامل بازديد از معادن غيرفعال و زير 
ظرفيت در معادن شهرستان هاي راور، زرند و 
کوهبنان کرمان و مذاکره با معدنداران جهت 
بررسي نهايي کلينيکي معادن و مشارکت در 
سرمايه گذاري، اجراي سياست هاي راهبردي 
براي نحوه واگذاري هدفمند محدوده هاي در 
اختيار سازمان صمت، صورت گرفت. بر اساس 
اين گزارش بازديد ميداني از معادن و ديدار با 
مسئولين شهرستان هاي راور، کوهبنان و زرند 
در هفته آتي در برنامه ها لحاظ شده است. در 
اوليه  مواد  تامين  جهت  نيز  ديگر  اي  جلسه 
يک  و  ظرفيت  زير  مس  فرآوري  واحد  يک 
واحد در آستانه افتتاح با مشارکت معدنداران 
در تامين خاک از طريق استخراج و حمل به 
محل کارخانه با 6 معدن مس نيز عقد قرارداد 
اين  است  ذکر  به  لازم  شد.  مصوب  و  نهايي 
جلسه پس از بازديدهاي ميداني و کارشناسي 
با برنامه هايي که با مشارکت سازمان صمت و 
کارگروه تخصصي طرح احياي معادن از مناطق 
و کارخانه هاي فرآوري انجام شده تصميم سازي 

و برنامه ريزي شده است.

ديدار دکتر سعدمحمدي با 
بازنشستگان شرکت مس

دکتر »اردشير سعدمحمدي«، مديرعامل 
از  جمعي  با  ايران  مس  صنايع  ملي  شرکت 
بازنشستگان شرکت ملي صنايع مس ايران ديدار 
و گفت وگو کرد.در اين ديدار »حيدر ضيغمي«، 
روابط عمومي  گروه  مدير  و  مديرعامل  مشاور 
معاون  احمديان«،  »محراب  مس،  شرکت 
توسعه سرمايه انساني و سيستم هاي اطلاعاتي 
شرکت، »حسين احمدي«، مدير مجتمع مس 
سرچشمه، »آرمان حسني«، مديرعامل موسسه 
صندوق بازنشستگي شرکت ملي صنايع مس 
شرکت  مديرعامل  سعيد«،  »شهرام  و  ايران 
خدمات فني و مهندسي صنايع و معادن کاني 
مس نيز حضور داشتند. دکتر سعدمحمدي در 
اين نشست در جريان دغدغه هاي بازنشستگان 

قرار گرفت و به سئوالات آن ها پاسخ گفت.

اخبار اخبار

تا  کنيم  تلاش  بايد  گفت:  اسلامي  شوراي  مجلس  رئيس  نايب 
مسکن به کالاي مصرفي تبديل شود.

توليد مسکن  پيرو تصويب طرح دو فوريتي جهش  نيکزاد  علي 
مجلس افزود: باوجود تصويب طرح جامع مسکن و مکلف شدن دولت ها 
در جهت توليد سالانه يک ميليون مسکن، متأسفانه در شش سال اخير 

اين اتفاق نيفتاده است.
او ادامه داد: بي توجهي به اجراي طرح جامع مسکن سبب شد تا 
نمايندگان در صحن علني مجلس شوراي اسلامي اقدام به تصويب طرح 

دو فوريتي طرح جهش توليد مسکن نمايند.
ضرورت تبدیل مسکن از کالاي سرمایه اي به مصرفي

نيکزاد گفت: در کنار توليد مسکن بايد مانند ساير کشورها تلاش 
در  بايد  مسکن  نشود.  تبديل  اي  سرمايه  کالاي  به  مسکن  تا  کنيم 

درازمدت به کالاي مصرفي تبديل شود.
او افزود: با پرداخت انواع ماليات در سراسر کشور بايد همه اقشار 
مردم بتوانند با هر سطح درآمد، از سرمايه مصرفي مسکن بهره مند شوند.
نايب رئيس مجلس شوراي اسلامي ادامه داد: در حال حاضر 24 ميليون 
خانوار داريم که از اين تعداد 19 ميليون خانوار شهرنشين و پنج ميليون 
خانوار هم در روستا زندگي مي کنند. در روستاهاي ما پنج و چهار 
دهم ميليون مسکن وجود دارد که از اين رقم 400 هزار واحد مسکن 
خالي است.نيکزاد تصريح کرد: دو ميليون مسکن از خانه هاي موجود در 
روستاهاي کشور نوسازي و مقاوم سازي شده، سه ميليون مسکن باقي 
مانده روستايي اگر مقاوم سازي نشود در زلزله ها دچار مشکلات اساسي 
خواهند شد، به اين منظور بايد سالانه 200 هزار واحد روستايي نوسازي 
شود.او افزود: آغاز نوسازي هاي روستايي در دولت نهم و دهم صورت 
گرفت و در کوتاه مدت به رکورد جديدي دست يافت. روند اين حرکت به 
گونه اي بود که در هشت سال؛ حدود دو ميليون واحد مسکوني روستايي 

نوسازي و مقاوم سازي شد.
نيکزاد در خصوص 19 ميليون خانوار شهري گفت: در شهرهاي 
کشور حدود 6/21 ميليون مسکن وجود دارد، وقتي مي گويند حدود دو 
و نيم ميليون مسکن خالي در کشور وجود دارد واقعيت دارد و متأسفانه 

بلاي جان بازار مسکن، همين دو و نيم ميليون واحد خالي است.
تاثير منفي مشکل مسکن بر ازدواج جوانان

نائب رئيس مجلس شوراي اسلامي گفت: 5/2 ميليون واحد خالي، 
بلاي جان بازار مسکن کشور است.

علي نيکزاد  افزود: غالب واحد هاي خالي، مسکن هاي لوکس است 
اگر  امروز  و  اند  ساخته  گذاري  سرمايه  براي  موسسات  و  بانک ها  که 
بيشتر اين واحد ها به بازار تحويل داده شود جامعه هدف ما که معمولاً 
دهک هاي در آمدي زير 7 و 8 مي باشند و قدرت خريد متري 60 - 70 

ميليون را ندارند مي توانند به خانه دار شدن اميدوار گردند.
او ادامه داد: درحال حاضر در کشور حدود 6 ميليون مستاجر و 20 

ميليون نفر در حاشيه شهر ها و بافت هاي جديد و قديم سکونت دارند.
ما بايد سالانه حدود 800 هزار واحد مسکوني در شهر ها ساخته و 
تحويل دهيم متاسفانه از سال 92 تاکنون فقط 300 هزار واحد ساخته 

ايم و به اين دليل هر روز به تعداد مستاجرين کشور افزوده مي شود.
آقاي نيکزاد در خصوص سن ازدواج در کشور گفت: ميانگين سن 
ازدواج براي دختران 24 و پسران 29 سال رسيده و اين درحاليست که 
2 ميليون جوان از سن 32 سال عبور کرده و ازدواج نکرده اند و شايد 

مشکل مسکن يکي از عوامل اين پديده باشد.
آقاي نيکزاد تصريح کرد: ساخت مسکن هيچ گونه ارزبري ندارد و 
توليد مسکن بهترين حربه اي است که تحريم ها را بي اثر نمائيم جالب 

است بدانيد ساخت 100 متر واحد مسکوني، 5/1 ميليون شغل ايجاد 
يا تثبيت مي کند اگر بازار مسکن راه بيافتد حدوداً 156 صنعت و صنف 

درکنار آن مشغول مي شود.
او ادامه داد: درحال حاضر توليد مصالح ساختماني درکشور بيش از 
حجم مورد نياز داخلي مي باشد به گونه اي که اين توليدات به صادرات 
هم مي انجامد، اما متاسفانه نرخ و بهاء اقلامي، چون فولاد و سيمان به 

لطف رانت خواران چندين برابر قيمت واقعي شده است.
نائب رئيس مجلس شوراي اسلامي در خصوص همکاري نکردن 
بانک مرکزي در راستاي کمک هزينه خانه دار شدن مردم گفت: نظام 
بانکي کشور در 6 سال گذشته حدود 970 هزار ميليارد تومان تسهيلات 
به بخش هاي مختلف اختصاص داده و طبق مصوبه شوراي پول و اعتبار 
25درصد از اين ميزان مي بايست به بخش مسکن تعلق مي گرفت، اما در 

عمل فقط 7 درصد تخصيص يافته است.
بانک  و  و ساز  براي ساخت  زمين  اگر دولت  افزود:  نيکزاد  آقاي 
مرکزي تسهيلات براي ساخت مسکن ندهد و قدرت خريد هم هر روز 

پايين بيايد نبايد انتظار داشت مردم به مسکن دسترسي يابند.
او هدف از تدوين و تصويب طرح جهش توليد مسکن را در اختيار 
قرار دادن زمين هاي 99 ساله به مردم عنوان کرد و ادامه داد: با اجراي 
اين طرح بايد در حوزه ماليات تجديد نظر هايي صورت پذيرد، زيرا درحال 
حاضر از خانه هاي خالي، زمين هاي باير، عايدي هاي مسکن و خانه هاي 

گران قيمت مالياتي گرفته نمي شود.
آقاي نيکزاد گفت: دولت آقاي هاشمي دولت را با 1880 ميليارد 
تومان تحويل گرفت و با 13 هزار و پانصد ميليارد تومان تحويل آقاي 
خاتمي داد و آقاي خاتمي هم دولت را با 13 هزار و پانصد ميليارد تومان 
تحول و با 92 هزار ميليارد تومان به آقاي احمدي نژاد تحويل داد و آقاي 
احمدي نژاد هم دولت را با 92 هزار ميليارد تومان تحويل گرفت و با 492 
هزار ميليارد تومان تحويل آقاي روحاني داد حال آنکه نقدينگي دولت 
آقاي روحاني در حال حاضر 3 هزار هزار ميليارد تومان است، سوال اينکه 

اين نقدينگي 3 هزار هزار ميلياردي کجا ها رفته است.
او در خصوص تامين مالي طرح جهش مسکن گفت: در حال حاضر 
28 هزار ميليارد تومان ازتسهيلات داده شده به مسکن مهر برگشته و 
تقريباً بخشي از کار هاي پيش نياز اين طرح، با برگشت همين مبلغ 
انجام گرفته است.آقاي نيکزاد ادامه داد: از آنجا که کشور در سال آينده 
هزار و صد هزار ميليارد تومان تسهيلات خواهد داشت و براساس مصوبه 
شوراي پول و اعتبار، حدود 25درصد اين مبلغ بايد به بخش مسکن 
تعلق يابد قرار بر اين خواهد بود که 5درصد از ميزان کل 25درصد به 
ساختمان هاي صنعتي و خدماتي و 20درصد باقي به مسکن تعلق گيرد.

او با اشاره به اينکه ممنوعيت بنگاهداري بانک ها در مصوبه جهش توليد 
مسکن افزود: بانک ها نبايد هلدينگ هاي ساخت مسکن راه بياندازند.

آقاي نيکزاد به منبع سوم جهت تامين سرمايه اين طرح پرداخت و 

گفت: بازارسرمايه با ارائه صندوق پروژه هاي مسکن مي تواند يکي ديگر از 
منابع تامين مالي طرح جهش توليد مسکن باشد.

مسکن  مالي  الحسنه  قرض  صندوق  تاسيس  با  داد:  ادامه  او 
درآمد هاي حاصله از همه منابع تامين مالي طرح جهش توليد مسکن، 
يکجا جمع و بدين ترتيب با گردش هاي مالي حاصله در چند سال آينده 
مبالغ مورد نياز تامين خواهد شد.نائب رئيس مجلس شوراي اسلامي 
گفت: درحال حاضر يک فرد براي ساخت 100 متر بناي مفيد بايد 
350 ميليون تومان و براي 75 متر غيرمفيد حدود 250 ميليون تومان 
آورده مالي داشته باشد، ما بدنبال اين هستيم که تسهيلات مسکن را 
دراين خصوص از 100 ميليون به 250 ميليون برسانيم و از طرف ديگر 
اقساط تسهيلات را بلند مدت تر تعيين کنيم تا مبلغ اقساط با حقوق افراد 

دريافت کننده تسيهلات تناسب داشته باشد.
آقاي نيکزاد در خصوص تامين زمين طرح جهش توليد مسکن 
گفت: با سفارش مقام معظم رهبري، در اين طرح آمده که زمين هاي 
مازاد ديگر ارگان ها اعم از زمين هاي نيرو هاي نظامي و ساير اراضي دولتي 
بايد در اختيار اين طرح قرار گيرد البته با قيد تبصره اي مبني بر اولويت 

مندي بهره مندي کارکنان نهاد هاي مربوطه خواهد بود.
آقاي نيکزاد گفت: نظر ما بيشتر بروي 172 هزار هکتار اراضي 
خارج از شهر و يا در شهر هاي جديد داراي آب و برق و امکانات هستند 
ارائه تسهيلات ويژه  اراضي بهترين فضا براي  اين  مي باشد به نظر ما 
مسکن خواهند بود حتي در اين راستا، در طرح جهش توليد مسکن 
آورده ايم که شهرداري ها و نظام مهندسي تخفيف 50درصد پروانه و 
مجوز ساخت اعمال نمايند.او در خصوص قانون ماليات برخانه هاي خالي 
هم گفت: درقانون ماليات بر خانه هاي خالي آمده که هر فردي پس از 
گذشت 12 ماه بعد از پايان کار، نه اجاره داد و نه خودش استفاده کرد 

مشمول ماليات خواهد شد.
آقاي نيکزاد ادامه داد: ماليات بر خانه هاي خالي در سال اول 6 برابر، 
سال دوم 12 برابر و سال سوم 18 برابر رقم ماليات بر اجاره بهاء خواهد 
بود. حد جريمه ماليات بر خانه هاي خالي هم بگونه اي است که اگر فردي 
خود اظهاري ننمود و دارائي خود را در شهر هاي گوناگون با قيد شماره 
ملي خود يا خانواده خود اعلام نکرد از برخي خدمات شهري و شهروندي 
يارانه و اجاره خريد و فروش خودرو  همچون اخذ پاسپورت، دريافت 
منع خواهد شد.نائب رئيس مجلس شواري اسلامي درخصوص ماليات بر 
عايدي مسکن گفت: اگر کسي خانه اي بسازد و پس از 3 سال يا درطول 
3 سال آن ملک را معامله نمايد مشمول ماليات مي شود، اما اگر کسي 
خانه اي خريد و پس از 3 سال آن را فروخت مشمول ماليات نخواهد بود.
آقاي نيکزاد افزود: اگر کسي خانه اي خريد و درمدت يک سال اقدام 
به فروش نمود 60درصد مابه التفاوت قيمت خريد و فروش را بايد ماليات 
بدهد هدف از اين نوع ماليات اينست که خانه به کالاي سرمايه اي تبديل 
نشود در خصوص زمين هاي باير هم اگر کسي زميني بخرد و سال اول 
آن را نسازد يا معامله نکند بايد 10 برابر ارزش مالياتي، ماليات پرداخت 
نمايد.سال دوم 20 برابر و در مدت 10 سال بايد به اندازه ارزش روز آن 

زمين ماليات پرداخت نمايد.
قيمت هم  گران  و مستغلات  املاک  بر  ماليات  او در خصوص 
داشته  سرمايه  تومان  ميليارد  درباب مسکن 100  اگر کسي  گفت: 
ماليات  درهزار   5 بايد حدود  را  تومانش  ميليارد   50 از  بيش  باشد 
بدهد يعني کسي که 50 ميليارد تومان سرمايه ملکي داشته باشد 
بايد 250 ميليون تومان ماليات پرداخت نمايد با اين روش خانه هاي 
به چرخه  مسکوت  سرمايه هاي  همينطور  و  باير  زمين هاي  و  خالي 

اقتصادي و مصرف جاري خواهد شد.

نايب رئيس کميسيون برنامه و بودجه مجلس گفت: در صورت 
تصويب طرح تامين کالا هاي اساسي؛ حساب يارانه اي 60ميليون نفر هر 
3الي 4ماه به صورت غيرنقدي براي خريد اقلام اساسي غذايي شارژ 

خواهد شد.
سيد محمد رضا ميرتاج الديني با اشاره به برگزاري چندين نشست 
و کارشناسان مرکز پژوهش هاي  با حضور مسئولان دولتي  تخصصي 
صورت  در  افزود:  اساسي،  کالا هاي  تامين  طرح  بررسي  براي  مجلس 
تصويب طرح تامين کالا هاي اساسي؛ حساب يارانه اي 60 ميليون نفر 
هر 3 الي 4 ماه به صورت غيرنقدي براي خريد اقلام اساسي غذايي شارژ 

خواهد شد، اين يارانه جداي از يارانه نقدي و بلاعوض خواهد بود.
نايب رئيس کميسيون برنامه و بودجه مجلس گفت: طرح اوليه 
را تغيير و ارتقا داديم، در طرح اوليه تامين کالا هاي اساسي صرفا با ارز 
دولتي مد نظر بود، اما ما گفتيم که بايد در حمايت از معيشت مردم 

قدرت خريد را افزايش دهيم.
وي ادامه داد: 60 ميليون نفر يارانه بگير که شامل اقشار متوسط و 
متوسط به پايين جامعه مي شوند مشمول اين طرح مي شوند که کارت 
يارانه آن ها هر 3 الي 4 ماه به صورت غير نقدي از سوي دولت شارژ 

خواهد شد، اين علاوه بر واريز يارانه نقدي خواهد بود.ميرتاج الديني 
گفت: اين يارانه غير نقدي در واقع اعتبار خريد کالا است که بر اساس 
تعداد نفرات يک خانواده و در حساب يارانه اي سرپرست خانواده شارژ 
اقتصادي  کد  داراي  فروشگاه هاي  به  مراجعه  با  مشمولان  و  مي شود 

مي تواند صرفاً براي خريد مواد غذايي مورد نياز خانواده اقدام کنند.
نايب رئيس کميسيون برنامه و بودجه افزود: حدود 20 قلم کالا که 
عموماً از سوي بانک مرکزي به عنوان کالاي اساسي اعلام مي شود با اين 
کارت ها قابل خريد هستند.وي تصريح کرد: براي نيمسال دوم 1399، 
حدود 30 هزار ميليارد تومان اعتبار براي اين طرح لازم است و اکنون نيز 
بحث ما با دولت در تامين منابع است، پيشنهاد هايي از سوي کميسيون 
و مرکز پژوهش هاي مجلس براي تأمين منابع ارائه شده است لذا اگر 
توافقي با دولت در اين خصوص انجام گيرد طرح تامين کالا هاي اساسي 

يکي از طرح هاي خوب مجلس يازدهم خواهد بود.
اين شرايط  در  مردم  قدرت خريد  تقويت  الديني  تاج  مير  آقاي 
مرکز  آمار  طبق  گفت:  و  خواند  طرح  اين  اصلي  هدف  را  اقتصادي 
خانواده، 120  در  نفر  يک  نياز  مورد  غذايي  مواد  ميانگين  پژوهش ها 
هزار تومان است البته اين رقم در شرايط مختلف، متفاوت است لذا ما 

مي خواهيم حداقل 50 درصد اين رقم را براي خانواده ها تامين کنيم.
وي يادآور شد: اين کارت امکان نقدشوندگي ندارد و صرفاً براي 

خريد در فروشگاه هاست در همان کارت يارانه نقدي شارژ مي شود.
ميرتاج الديني گفت: سعي خواهد شد دارندگان اين يارانه به سمت 
فروشگاه هايي که داراي تخفيف ويژه براي اين نوع خريد هستند هدايت 

شوند که رونق خوبي را نيز در فروشگاه ها به همراه خواهد آورد.
نايب رئيس کميسيون برنامه و بودجه خاطر نشان کرد: اين يارانه 
غير نقدي بلاعوض است و تا زماني که از اين شرايط عبور کنيم به عنوان 

يک حمايت يارانه اي از مردم خواهد بود.
وي گفت: در طرح هدفمندي يارانه ها نيز علاوه بر يارانه نقدي، واريز 
يارانه غير نقدي هم وجود دارد، اما تاکنون فقط يارانه نقدي به مردم داده 
مي شد لذا اين طرح چيزي شبيه به يارانه غير نقدي است، ما مي خواهيم 

امنيت غذايي خانوار ها را تامين کنيم.
آقاي مير تاج الديني افزود: اگر توافق خوبي صورت بگيرد در نيمه 

دوم امسال اين طرح عملياتي خواهد شد.
نمايندگان مجلس در تاريخ 29 تيرماه با يک فوريت طرح تامين 

کالا هاي اساسي موافقت کرده بودند.

دولت آقای روحانی در دو سال گذشته و سال جاری که با شيوع 
کرونا تقاضا برای خريد نفت به شدت کاهش يافت از دو سوی تحريم 
ها و کرونا به شدت خسارت ديد، اما دولت مدعی است که نفت نمی 
فروشد اما اقتصاد را اداره می کند. روش های اداره اقتصاد به صورتی 
انتقاد کارشناسان است. عطا  به جامعه تحميل کند مورد  تورم  که 
بهرامی اقتصاددان و استاد دانشگاه در اين باره به ما چند راهکار برای 
عبور از خام فروشی نفت و عدم نياز به درآمدهای نفتی داده است. 

استاد اقتصاد گفت : اقتصاد ايران ده ها سال است در تاريکخانه 
ايجاد  و  ماليات  اخذ  با  برگردد،  اقتصاد  به  شفافيت  اگر  شده  اسير 

اشتغال از اقتصاد نفتی عبور می کنيم. 
اگر دولت زمانی که با تهدیدات آقای ترامپ بر خروج از 
برجام و تشدید تحریم ها رو به رو شد برای عدم تأثير گذاری 
کرد  می  فکری  اقتصاد  روی  نفتی  درآمدهای  کاهش  چندان 

وضعيت به این شکل باقی نمی ماند؟ 
کاهش درآمدهای نفتی بعد از شدت يافتن تحريم های آمريکا 
عليه ايران اقتصاد را دچار تنگناهای شديدی کرده است. اين تنگناها 
ماحصل بی توجهی دولت ها و دولت آقای روحانی به احتمالاتی از 
اين دست است. اگر دولت احتمال تشديد تحريم ها را می داد و اگر 
به اين باور می رسيد که آمريکا دشمن درجه يک ملت ايران و نظام 
اسلامی است حتما قبل از رسيدن به اين مرحله با اتخاذ اقداماتي 
ايران  اقتصاد  در  آنچه  ترديد  بی  کرد.  می  مصون  را  کشور  اقتصاد 
تبعات مختلفی از خود به جا گذاشته نشان دهنده بی تدبيری دولت 
و عدم وقوف به افتادن در چنين شرايطی است. حتی زمانی که دولت 
می دانست آقای ترامپ از برجام خارج می شود برای جلوگيری از 
تکانه های اين تصميم سياسی که روی اقتصاد ايران هم تاثير می 

گذارد کار خاصی صورت نداد. 
چه فعاليت هایی نسخه اصلی و قابل اتکایی برای درمان 

اقتصاد بيمار ایران به شمار می رود؟ 
با  مدونی  برنامه  آمدن  کار  روی  ابتدای  همان  از  دولت  اگر 
مالياتی  های  پايه  اجرای  و  تعريف  برای  دهم  مجلس  همراهی 
جديدتری می گذاشت قطعا بسياری از دغدغه های مالی دولت تا 
کنون پاسخ داده شده بود. جلوگيری از فرار مالياتی يکی از اين امور 
مهم است. با اينکه سالهاست گفته می شود مانع فرار  عده معدود اما 
ثروتمندی که به اشکال مختلف فرار مالياتی دارند شويد اما دست 
های پشت پرده و تضاد منافع مانع تحقق اين مسأله مهم شده است. 
در حالی که در تمام دنيا بيش از 30 درصد توليد ناخالص داخلی 

ماليات  گرفته می شود اما در ايران اين رقم تقريبا 6 درصد از توليد 
از  ماليات  دنيا  در  توان گفت  می  عبارتی  به  است.  داخلی  ناخالص 
توليد ناخالص داخلی زير 20 درصد گرفته نمی شود در حالی که 

رقم در ايران بسيار پايين است
نتيجه  و  دنبال شود  باید  هایی  پایه  چه  در  ماليات  اخذ 

چنين افزایشی در اقتصاد چيست؟ 
ناخالص  توليد  از  ماليات  قبلی  نرخ  برابر  دو  بتواند  دولت  اگر 
داخلی اخذ کند يعنی حدودا  15 درصد ماليات از اين محل دريافت 
کند که باز هم اين رقم از آنچه در دنيا اخذ می شود بسيار کمتر 
است قطعا بخش عمده ای از بودجه دولت تامين می شود. در پاسخ 
به سوال شما بايد گفت هنگامی که از اخذ ماليات سخنی گفته می 
شود ما بيشتر روی اخذ ماليات از کارمندان و کارگران حساب می 
تواند درآمد  ايران می  اکثر ماليات هايی که در  کنيم در حالی که 
زا باشد  فعاليت های سوداگرانه است که در ايران بسيار رواج دارد. 
هم  بانکی  سپرده  سود  نرخ  از  حتی  غربی  کشورهای  که  حالی  در 
ماليات اخذ می کنند. اگر پولی در بانک سپرده گذاری شود نه تنها 
سودی به سپرده داده نمی شود بلکه بانک از دارنده حساب ماليات 

اخذ می کند. 
ماليات بر مجموع درآمدها تا چه حد می تواند در تامين 

بودجه دولت کمک کننده باشد؟ 
 ماليات بر مجموع درآمد های فرد بسيار مهم است. اين نوع 
درآمد  با  کارمندی  اگر  شود.  می  اخذ  دنيا  دنيا  تمام  در  ماليات  از 
ثابت در ساير بازارها دست به سفته بازی بزند يا مثلا ملک و زمين 
خريد و فروش کند دولت از مجموع درآمد فرد ماليات اخذ می کند. 
در  ستانده می شود  نيز  بازرگانی  های  فعاليت  از  ماليات  همچنين 
کاری  ايران  در  است.  بازان  سفته  و  دلالان  بهشت  ايران  که  حالی 
به دلالان ندارند از آنها پولی به عنوان ماليات گرفته نمی شود. اين 
مساله آنقدر برای دلالان و سفته بازان سود آور شده که اصلا کسی 
کاری به کار آنها ندارد. عموما با يک اتاق و چند خط تلفن در روز 
گردش های بالای مالی دارند و اقدام به خريد و  فروش می کنند و 
متاسفانه دولت هم  کاری به کار آنها ندارد، در حالی که هيچ جای 
دنيا چنين روالی ديده نمی شود. اگر بتوانيم به لحاظ اخذ ماليات 
خود را به  ا حداقل های دنيا نزديک کنيم و از مصاديق عنوان سده 
ماليات اخذ کنيم قطعا توانسته ايم بودجه را به بهترين شکل ممکن 

و با قطع کامل وابستگی به درآمدهای نفتی ببنديم. 
و  رشد  به  اقتصاد  رساندن  در  مهمی  مساله  هم  توليد 

توسعه است اما درباره توليد اشتباه این بوده که دائما فشار 
باره چه می  این  توليد کننده گذاشته شده در  مالياتی روی 

توان کرد؟ 
 برای اينکه توليد رونق بيابد نکته مهم  اين است که دولت نظام 
افزايش  افزايش درآمد و  با  تا   بانکی را در خدمت توليد قرار دهد 
اشتغال در نتيجه درآمد دولت خود به خود افزايش بيابد، مثلا اگر 
يک ميليون شغل جديد  ايجاد شود و همه اين شغل ها به دولت 
بار  ها  بيمه  بودجه  تامين  با  بدهند  بيمه  حق  و   بپردازند  ماليات 
دولت در حمايت از صندوق های بيمه ای سبک تر می شود.  قطعا 
از بانک مرکزی و چاپ پول که تورم  اگر دولت به جای استقراض 
زا هستند به اين سمت حرکت کند، نه تنها باعث افزايش تورم نمی 
شود بلکه از اين زمان است که دولت می تواند ادعا کند از نفت جدا 

شده و يک اقتصاد  غير نفتی را مديريت می کند.
آیا دولت آقای روحانی زمانی برای انجام این مساله مهم 

در اقتصاد دارد؟ 
از همين امروز بايد يک قدم رو به جلو برداريم. نبايد منتظر روی 
کار آمدن دولت جديد باشيم. بايد با تامين زير ساخت ها  به اين سمت 
حرکت کنيم، اينکه چقدر و زمان نياز است و  آيا جدا شدن از اقتصاد 
نفتی در بلندمدت انجام می شود و اينکه  آيا می توان در کوتاه مدت 
کارهايی انجام داد که اقتصاد رنجور نشود همه و همه را بايد کنار بگذاريم 
و به راه و هدف و نقشه راه و آينده آن فکر کنيم. بايد شفافيت را در 
زوايای مختلف اقتصاد کشور جاری کنيم چرا که مهمترين مشکل 
ما در اقتصاد فقدان شفافيت اطلاعات است. اقتصاذ ما در يک تاريک 
خانه محض گير افتاده  و روشنايی پيش روی خود نمی بيند. اولين 
قدم برای گذر از اين اقتصاد تيره وابسته ايجاد  شفافيت است. اگرده 
سال قبل چنين پروسه ای را رقم زده بوديم و به اينکه عمر دولت قد می دهد 
يا نمی دهد فکر نمی کرديم و همه ارکان اقتصاد را بر اين اساس استوار می 
کرديم  الان در همه عرصه ها موفق بوديم بنابراين شفافيت و عبور از اقتصاد 
نفتی بايد کليد زده شود. متأسفانه تمام دعواهای ما سر مسئله شفافيت است 
وقتی نمی دانيم در اقتصاد چه اتفاقی می افتد، وقتی آمارهای مرکز آمار و بانک 
مرکزی متفاوت از هم است و با قيمت هايی که همه ما لمس می کنيم بسيار 
متفاوت است مشخص است که شفافيت نيست و در اين فضا فعاليت های اقتصادی 
به سر منزل مقصود نمی رسد. هيچ کس نمی داند در اقتصاد ايران چخ می گذرد 
و اين يک معضل سخت است که اقتصاد ايران را به شدت گرفتار کرده است، لذا 
ايجاد شفافيت مساله مهمی است که اقتصاد ايران را از تاريکخانه ای که ده ها سال 

اسير آن بوده نجات می دهد .

خانه هاي خالي بلاي جان بازار مسکن
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